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§ 24

Utökad skolkapacitet i Ekerö kommuns centrala delar (KS17/63)

Beslut

1. Kommunstyrelsen beslutar att återkalla uppdrag utbyggnad av Sanduddens skola, 
från KS 2016-11-29 § 144.

2. Kommunstyrelsen ger Kommunstyrelsens arbetsutskott i uppdrag att prioritera 
detaljplanearbetet för en ny grundskola vid Bryggarvägen. Den nya skolan bör drivas 
av en fristående aktör.

3. Kommunstyrelsen beslutar att minoritetsåterremiss från Kommunfullmäktiges 
sammanträde 2016-12-13 § 144 ska återkallas.

Förslag till Kommunfullmäktige
1. Kommunfullmäktige beslutar att Sanduddens skola byggs ut till en kommunalt 
driven grundskola med två paralleller i åk F-6 och tre paralleller i åk 7-9.

2. Kommunfullmäktige uppdrar åt Kommunstyrelsen att finna lämpliga former för 
ägande av fastigheten och förvaltningen av den framtida Sanduddens skola.
_____

Jäv          
Sivert Åkerljung (KD) anmäler jäv och deltar inte i överläggningen eller beslutet i 
ärendet.

Reservation
Johan Hammarström (S), Lars Holmström (S), Ulrika Sandin (MP) och
Desirée Björk (Ö) reserverar sig.
_____

Ajournering
Mötet ajourneras på begäran av Johan Hammarström (S).
_____

Yrkande
Socialdemokraterna i Kommunstyrelsen, Miljöpartiet i Kommunstyrelsen och
Ö-partiet i Kommunstyrelsen yrkar att tidigare minoritetsåterremiss från 
Kommunfullmäktiges sammanträde 2016-12-13 § 144 ska återkallas.
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Yrkande
Ove Wallin (C) yrkar enligt arbetsutskottets förslag.

Desirée Björk (Ö) yrkar att punkterna 3 och 4 i förslaget ska utgå.

Ulrika Sandin (MP) yrkar i punkt 3 i förslaget på tillägg om att det i uppdraget ska 
ingå att ta fram en långsiktig ekonomisk kalkyl som jämför kostnaderna för om 
skolan byggs ut, ägs och förvaltas av kommunen eller ett privat företag. Samt att det 
ska utredas vilka andra fördelar respektive nackdelar det innebär med ett kommunalt 
ägande respektive om ett privat företag äger och förvaltar den.

Johan Hammarström (S) yrkar att punkt 3 i förslaget ska ersättas med följande text:

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att uppdra åt Kommunstyrelsen att 
påbörja byggnation av den framtida Sanduddens skola.

I punkt 4 i förslaget yrkas att andra meningen stryks.

Propositionsordning
Ordförande (M) ställer yrkandena under proposition och finner att Kommunstyrelsen 
beslutar enligt arbetsutskottets förslag.
_____

Sammanfattning
Kommunstyrelsen fattade den 29 november 2016 beslut om att förorda att 
Sanduddens skola både ska byggas i privat regi och drivas av en fristående aktör. 
Förslaget styrktes sedan av ett remissyttrande från Barn- och utbildningsnämnden. 
För oss i Alliansen är det självklart att alla elever borde ha rätten att välja den skola 
och undervisningsform som passar honom eller henne bäst. Alla elever har olika 
förutsättningar, och för att alla elever ska få en så bra möjlighet som möjligt att nå sin 
fulla potential är valfriheten viktig att värna och främja. Detta var utgångspunkten för 
vårt förslag den 29 november och det står vi fast vid.

Däremot har vi lyssnat in de åsikter och önskemål som framförts genom möten och 
mejl från elever och vårdnadshavare. Medborgarnas åsikter har fått oss att fundera 
över om det är en friskola i just Sandudden som bäst främjar valfriheten i hela 
kommunen. Vårt svar har efter noggrant övervägande blivit att det finns ett bättre 
alternativ. Därmed föreslår jag att Kommunstyrelsen återkallar uppdraget om 
utbyggnaden av Sanduddens skola från den 29 november 2016.
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En utbyggnad av Sanduddens skola är fortfarande mycket viktigt, både för att möta 
kommunens behov av fler elevplatser och för att ge skolans elever och lärare en bra 
arbetsmiljö. Vi föreslår därför Kommunstyrelsen att besluta att Sanduddens skola 
byggs ut till en kommunalt driven grundskola med två paralleller i årskurs F-6 och tre 
paralleller i årskurs 7-9.

För att ytterligare stärka arbetet för fler elevplatser föreslår vi en byggnation av en 
helt ny skola på Bryggarvägen som drivs av en fristående aktör. På så vis kan vi 
tillmötesgå både de som fortsatt vill gå i en kommunal skola i Sandudden och de i 
kommunen som föredrar en fristående huvudman. Genom att placera skolan på 
Bryggarvägen får vår nya friskola ett centralare läge och kommer därmed fler av 
kommunens elever till del. Det är nu av stor vikt att processen för att bygga en ny 
skola på Bryggarvägen prioriteras och att vi möjliggör för vår nya skola att drivas av 
en fristående huvudman.

Beslutsunderlag
 Ordförandeförslag - Utökad skolkapacitet i Ekerö kommuns centrala delar
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RESERVATION

Ärende 3                           
(170404)

Reservation gällande Ordförandeförslag – Utökad skolkapacitet i 
Ekerö kommuns centrala delar

Dnr KS17/63

Det är givetvis mycket glädjande att beslutet om att sälja ut hela Sanduddens skola dragits 
tillbaka. Men att då, trots löften till oroliga föräldrar och barn, fortfarande överväga att sälja ut 
fastigheten, om än inte hela skolan, är inte rätt väg att gå.

Istället för att ytterligare dra ut på tiden för renovering och utbyggnad av Sanduddens skola 
borde Ekerö kommun nu sätta planen i verket och påbörja bygget av den nya skolan. Behoven 
av en utbyggd skolkapacitet är stora och skolan har under flera år stått redo för att påbörja en 
byggprocess. Socialdemokraterna vill inte dra ut på det mer, låt eleverna och vårdnadshavarna 
i Sanduddens skola känna sig trygga med att deras skola kommer att utvecklas och inte 
avvecklas. 

För Socialdemokraterna

Johan Hammarström
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Reservation Ordförandeförslag – Utökad skolkapacitet i Ekerö kommuns centrala delar
Dnr KS17/63

Miljöpartiet yrkade på ett förtydligande i punkt 3 där vi anser att det tydligt borde framgå att 
det ska tas fram en långsiktig ekonomisk kalkyl som jämför kostnader för om skolan byggs ut, 
ägs och förvaltas av kommunen eller ett privat företag. Vi anser vidare att det ska utredas 
vilka andra fördelar respektive nackdelar det innebär med ett kommunalt ägande respektive 
om ett privat företag äger och förvaltar den.

Ulrika Sandin
Miljöpartiet de gröna Mälaröarna
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Ekerö 2017-04-04

Reservation vid Kommunstyrelsen 4 april i ärende Ordförandeförslag – 
Utökad skolkapacitet i Ekerö kommuns centrala delar. 

Öpartiet delar alliansens synpunkter gällande kommunens behov av utökad 
skolkapacitet och ser med glädje på att Sanduddenskolan förblir i kommunal 
regi och att detaljplanearbetet för en ny grundskola vid Bryggavägen prioriteras.

I beslutsunderlaget framgår av punkten 3 ”att Kommunstyrelsen föreslår 
Kommunfullmäktige att uppdra åt kommunstyrelsen att finna lämpliga former 
för ägande av fastigheten och förvaltningen av den framtida Sanduddenskolan”.

Öpartiet anser till skillnad mot Alliansen att Sanduddenskolan ska förvaltas av 
kommunen likväl som våra övriga kommunalägda skolor. Vi anser att våra 
tillgångar inte ska säljas ut.

Men om det drivs av Alliansen att en privat exploatör ska äga skolan krävs en 
opartisk mer omfattande utredning än de utredningar som hittills presenterats om 
alternativa driftformer för Sanduddenskolan. Utredningen måste bl.a. beakta att 
kommunen kan låna till skolinvesteringen till en lägre ränta samt inte har krav 
på samma avkastningskrav (5%) som en privat exploatör.

Av punkten 4 framgår ”att Kommunstyrelsens ger Kommunstyrelsens 
arbetsutskott i uppdrag att prioritera detaljplanearbetet för en ny grundskola 
vid Bryggavägen. Den nya skolan bör drivas av en fristående aktör”

Citatet ovan visar på förutfattad åsikt att skolan bör drivas av en friskola utan att 
ett uns av faktamässigt underlag presenteras för att torgföra synpunkter på 
driftsform. 

Vid Ekerö Strand kommer ca 400 lägenheter att byggas. Vid Wrangels väg ca 
180 lägenheter. Till detta kommer lägenheter på nuvarande bussterminaltomten. 
Medräknas andra centrumnära utbyggnader blir det lätt ca 750-900 lägenheter.
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Om en friskola ska tillkomma vid Bryggavägen måste det utredas hur man 
tillgodoser behovet hos ”närboende elever som inte vill gå i friskola”.

Vad som krävs är en snabb avstämning av skolkapacitetsberäkningen för hela 
Ekerö. Att utifrån beräkningen utarbeta en konkret plan för Ekerö tätort, 
inklusive Sundby.

Planen kan, om tidigare kapacitetsberäkningar stämmer, mycket väl utmynna i 
en ny skola vid Bryggavägen kombinerad med t.ex. en tillbyggnad av 
Ekebyhovsskolan.

Innan synpunkter torgförs i vilken skolform den nya grundskolan ska drivas, 
anser vi i Öpartiet att föreslagen utredning av skolkapaciteten liksom 
ovanstående redovisade ekonomiska utredning för Sanduddens skola även ska 
tillämpas för en ny centrumnära skola liksom att det krävs en konsekvensanalys 
både ur en ekonomisk och elevmässig synvinkel och utifrån de olika 
driftformerna, kommunal eller privat aktör.

Med hänvisning till ovanstående reserverar vi oss mot beslutpunkten 3 och 4.
 

Desirée Björk
Öpartiet
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